
De heer Nawijn (LPF): De minister
vindt het nog te vroeg om de
klachten te kunnen beoordelen. Mij is
altijd geleerd dat een klacht een
ongevraagd advies is. Ik vraag de
minister dan ook om naar de
klachten te kijken. Ik hoor met name
van huisartsen in de landelijke
gebieden, de plattelandsgebieden,
dat zij onder druk worden gezet om
mee te doen aan huisartsenposten.
Wil de minister daar ook naar kijken?
Huisartsenposten zijn inderdaad veel
duurder. Ik hoor van consulten van
€ 100, terwijl een consult van een
huisarts op het platteland € 30 is.
Kan de minister dit punt betrekken
bij de evaluatie? Waar je naar toe
moet, kan per regio verschillen. Wij
moeten het kind niet met het
badwater weggooien.

Minister Hoogervorst: De klacht van
plattelandsartsen is mij niet bekend.
Ik zal die graag meenemen in mijn
beschouwingen.

Mevrouw Kant (SP): Wie de klachten
over de huisartsenposten zo kan
bagatelliseren, moet wel oogkleppen
op en oordopjes in hebben, want het
is evident dat er iets aan de hand is.
Ik heb de indruk dat de minister de
urgentie van de problemen
onderschat. Er loopt nu een
onderzoek van de inspectie. Ik vraag
met nadruk of de uitkomst van dat
onderzoek niet eerder dan april
volgend jaar beschikbaar kan zijn of
wellicht een deel ervan, zodat eerder
kan worden nagegaan op welke wijze
de problemen kunnen worden
opgelost. Een van de problemen is
letterlijk de grotere afstand tussen de
arts en de patiënt, soms 15 km,
zonder dat er een bus rijdt. Dat is
een eind lopen als je ziek bent. Ook
figuurlijk is er een grote afstand in
de zin dat er weinig contact is tussen
arts en patiënt. Er zijn medici die de
patiënt niet kennen en dat geeft
natuurlijk extra problemen bij de
beoordeling. Er is wel degelijk, ook
wat de schaal betreft, flink wat aan
de hand.

Ik vind het onbestaanbaar dat de
minister nu 20 mln bezuinigt op de
huisartsenposten, terwijl de
problemen nog onderzocht moeten
worden. Daarnaast is er het risico dat
vanaf 1 januari een aantal
huisartsenposten zelfs failliet gaat. In
de avonden en in de weekeinden kan
men in die regio’s dan bij niemand
meer terecht. Ik vind dat volstrekt
onverantwoord. Ik wil op z’n minst

de uitkomst afwachten van het
onderzoek naar de problemen,
alvorens er sprake kan zijn van deze
bezuiniging.

Minister Hoogervorst: Ik wil best bij
de inspectie nagaan of dat rapport
iets versneld kan worden, maar ik zal
ze daartoe niet pressen. Als zij die
tijd nodig hebben om het zorgvuldig
te doen, houden wij het gewoon op
1 april, maar ik wil best vragen of het
op een verantwoorde manier sneller
kan.

Wij hebben al een keer over de
bezuinigingen gesproken. Gezien de
enorme verschillen die in de
investeringen in huisartsenposten
zijn opgetreden, hebben wij
afgesproken om daarbij een
bescheiden bezuiniging te treffen.
Het zal niet plezierig zijn, maar dat
moet echt gebeuren. Er is 170 mln in
gestoken. Dat is ontzettend veel geld
op het totale huisartsenbudget, dus
er kan best eens wat preciezer naar
de uitgaven worden gekeken. De
klachten gaan vooral over de
behandeling en hebben dus niets te
maken met de voorzieningen die
aanwezig zijn.

Mevrouw Kant (SP): Uit die laatste
opmerking blijkt toch veel onbegrip
voor wat er gebeurt op een
huisartsenpost. Natuurlijk kost het
meer geld, als je een arts aan de
telefoon zet of meer artsen beschik-
baar hebt om mee te beoordelen. Er
is wel degelijk een relatie tussen dat
geld en de kwaliteit. Ik wil er best in
meegaan dat onderzocht moet
worden wat het kost en of dat te veel
is of te weinig. Ik ken ook huisartsen-
posten waar een manager zit die een
ton verdient. Dat vind ik ook niet
nodig. Dat mag best tegen het licht
worden gehouden, maar de volgorde
klopt niet. Er zijn problemen die
worden onderzocht. Er wordt ook
onderzocht welke kosten er worden
gemaakt voor een huisartsenpost.
Daarna kan worden bepaald welk
geld daarvoor beschikbaar moet zijn.
De minister zegt nu al dat een kwart
van het budget kan worden
ingeleverd. Dat vind ik onverant-
woord.

Minister Hoogervorst: Als je niet
van tevoren duidelijk maakt wat de
beschikbare middelen zijn en hoe
daar eventueel op wordt bezuinigd,
maar dat eerst gaat bestuderen, is
mijn ervaring dat er van die
bezuinigingen heel weinig terecht-

komt. Ik denk dat ik toch maar
voortga op de weg die ik ben
ingeslagen.

Regeling van werkzaamheden
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De voorzitter: Ik heb een medede-
ling over de inrichting van onze
agenda van vandaag. Zoals u
waarschijnlijk al hebt gezien aan het
schema, is die mededeling dat wij tot
mijn grote spijt pas om kwart over
vijf met de begroting van Justitie
kunnen beginnen, omdat de minister
van Justitie vanmiddag voor de
behandeling van een aantal
wetsvoorstellen in de Eerste Kamer
moet zijn. Dat houdt in dat ik de
vergadering na afloop van het debat
over het verslag van het algemeen
overleg over Schiphol – over een
klein half uur, schat ik – moet
schorsen tot kwart over vijf. Wij
kunnen vanmiddag helaas een aantal
uren niet werken en moeten dat op
enig ander moment in de week – niet
vanavond na kwart over elf, zeg ik nu
al – inhalen. Het is niet anders. Het
spijt mij dat het zo gelopen is.

Naar mij blijkt, wenst geen der
leden het woord bij de regeling van
werkzaamheden.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Telecommunica-
tiewet en enkele andere wetten
in verband met de implementatie
van een nieuw Europees
geharmoniseerd regelgevingska-
der voor elektronische
communicatienetwerken en
-diensten en de nieuwe diensten-
richtlijn van de Commissie van
de Europese Gemeenschappen
(28851),
- over:
- de motie-Van Dam over een
database met EMEI-nummers (28851,
nr. 34);
- de motie-Atsma/Blok over
beleidsregels binnen het kader van
de Wet OPTA (28851, nr. 35).

(Zie vergadering van 22 oktober
2003.)

De voorzitter: In de vergadering van
22 oktober 2003 zijn de amendemen-
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ten 14 en 15 van het lid Van Dam
door de regering overgenomen.

Ook deel ik mede dat het lid
Atsma zijn amendement op stuk
nr. 28 intrekt.

Artikel I, aanhef, onderdeel A wordt
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Blok (stuk nr. 37)
(herdruk).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
D66, de VVD, het CDA, de Christen-
Unie, de SGP en de LPF voor dit
gewijzigde amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

In stemming komt het nader
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 44).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de VVD, het CDA en de LPF voor dit
nader gewijzigde amendement
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

De aanneming van dit amende-
ment betekent dat niet zal worden
gestemd over het amendement-Van
Dam op stuk nr. 23. Dat is dus
vervallen.

In stemming komt het amendement-
Gerkens (stuk nr. 32).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor dit
amendement hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is verworpen.

Onderdeel B, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 37) (herdruk) en van het nader
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 44), wordt zonder stemming
aangenomen.

De onderdelen C t/m I worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Atsma (stuk nr. 47) tot
het invoegen van een nieuw
onderdeel Ia.

De voorzitter: Ik constateer dat de

aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, D66, de VVD, het CDA,
de ChristenUnie, de SGP en de LPF
voor dit gewijzigde amendement
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

De onderdelen J t/m P worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Blok (stuk nr. 41, I).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, de PvdA, de VVD, het CDA en
de LPF voor dit gewijzigde amende-
ment hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

Ik stel vast dat door de aanneming
van dit gewijzigde amendement het
andere op stuk nr. 41 voorkomende
gewijzigde amendement als
aangenomen kan worden
beschouwd.

Onderdeel Q, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 41, I) wordt zonder stemming
aangenomen.

De onderdelen R t/m U worden
zonder stemming aangenomen.

De voorzitter: Ik merk op dat door
de aanneming van het gewijzigde
amendement-Blok (stuk nr. 41, II) een
nieuw onderdeel Ua is ingevoegd.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Atsma (stuk nr. 45) tot
het invoegen van een nieuw
onderdeel Ua.

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
D66, de VVD, het CDA, de Christen-
Unie, de SGP en de LPF voor dit
gewijzigde amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

De onderdelen V t/m X worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Blok (stuk nr. 39).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de VVD, de ChristenUnie, de SGP, het
CDA en de LPF voor dit amendement

hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

Onderdeel Y, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
amendement-Blok (stuk nr. 39),
wordt zonder stemming aangeno-
men.

In stemming komt het amendement-
Van Dam (stuk nr. 27).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, de
ChristenUnie en de SGP voor dit
amendement hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is verworpen.

Onderdeel Z wordt zonder stemming
aangenomen.

De onderdelen Aa t/m Au worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Van Dam (stuk nr. 42,
I).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA en D66
voor dit gewijzigde amendement
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
verworpen.

In stemming komt het nader
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 49).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
GroenLinks tegen het nader
gewijzigde amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat het is aangeno-
men.

Onderdeel Av, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het nader
gewijzigde amendement-Blok (stuk
nr. 49), wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Van Dam (stuk nr. 42, II) tot het
invoegen van een nieuw onderdeel
Ava.

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66 en
de LPF voor dit amendement hebben

Voorzitter

Tweede Kamer Stemmingen
28 oktober 2003
TK 16 16-935



gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
verworpen.

Onderdeel Aw wordt zonder
stemming aangenomen.

Onderdeel Ax wordt zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Atsma (stuk nr. 43).

De voorzitter: Ik constateer dat dit
gewijzigde amendement met
algemene stemmen is aangenomen.

Onderdeel Ay, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
gewijzigde amendement-Atsma (stuk
nr. 43), wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Gerkens (stuk nr. 46).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor dit
gewijzigde amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
verworpen.

Onderdeel Az wordt zonder
stemming aangenomen.

De onderdelen Ba t/m Bl worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Van Dam (stuk nr. 36).

De voorzitter: Ik constateer dat dit
gewijzigde amendement met
algemene stemmen is aangenomen.

Onderdeel Bla, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
gewijzigde amendement-Van Dam
(stuk nr. 36), wordt zonder stemming
aangenomen.

De onderdelen Bm t/m Bz worden
zonder stemming aangenomen.

Het gewijzigde artikel I wordt zonder
stemming aangenomen.

De artikelen II t/m XXXVI en de
beweegreden worden zonder
stemming aangenomen.

De voorzitter: Ik stel voor om
volgende week dinsdag, na de

zogenoemde tweede lezing, over het
wetsvoorstel te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

In stemming komt de motie-Van Dam
(28851, nr. 34).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, de
ChristenUnie en de SGP voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Atsma/
Blok (28851, nr. 35).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over moties, ingediend bij het debat
naar aanleiding van een algemeen
overleg op 8 oktober 2003 over de
stelselherziening van gesubsidi-
eerde rechtsbijstand, de inrich-
ting van asielrechtsbijstand en
over het toekomstperspectief
van het juridisch loket, te weten:
- de motie-De Wit/Vos over het
verlengd spreekuur als publieks-
functie (29200-VI, nr. 23);
- de motie-Joldersma over de positie
van de huidige bureaus voor
rechtshulp (29200-VI, nr. 24);
- de motie-Griffith/Wolfsen over
uitgangspunten voor een gewijzigd
stelsel (29200-VI, nr. 25).

(Zie vergadering van 21 oktober
2003.)

De voorzitter: De motie-Griffith/
Wolfsen (29200-VI, nr. 25) wordt
aangehouden.

In stemming komt de motie-De
Wit/Vos (29200-VI, nr. 23).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Joldersma (29200-VI, nr. 24).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de PvdA, D66, het CDA,

de ChristenUnie, de SGP en de LPF
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is aangenomen.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het debat
over de brief van het kabinet
over het niet indienen van een
toestemmingswet voor het
voorgenomen huwelijk van
Z.K.H. prins Johan Friso en
mevrouw M.M. Wisse Smit
(29241), te weten:
- de motie-Herben over de toekomst
van de monarchie (29241, nr. 6).

(Zie vergadering van 22 oktober
2003.)

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, D66 en de LPF
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het
notaoverleg over de nota Fiscali-
teit, landbouw en natuurbeleid
(28207), te weten:
- de motie-Slob c.s. over een
overzicht van in de landbouwpraktijk
ervaren knelpunten rond vrijstellin-
gen in de Wet op belastingen op
rechtsverkeer (28207, nr. 4).

(Zie notaoverleg van 6 oktober 2003.)

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

De vergadering wordt van 15.05 uur
tot 15.10 uur geschorst.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 9 oktober 2003 over Schiphol.
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De heer Duyvendak (GroenLinks):
Voorzitter. Dit is een vervolg op het
algemeen overleg van drie weken
geleden. Het heeft even geduurd
door het herfstreces. Het gaat over
de vermeende rekenfout die Schiphol
en de luchtvaartsector gemaakt
zouden hebben. Mijn fractie heeft in
dat algemeen overleg betoogd dat
naar ons idee de kern van het debat
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